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COÖPERATIEVE KLINIEK DER AMSTERDAMSCHE TANDHEEL-
KUNDIGE VEREENIGING (G.A.) 

Uittreksel van de Jaarverslagen van Secretaris en Leider over het 
Vereenigingsjaar 1 Mei 1931-1 Mei 1932. 

Het jaarverslag van den Secretaris — het zevende sinds de op-
richting der Vereeniging — maakt naast mededeelingen van meer 
huishoudelijken aard, melding van de overgangsbepalingen voor de 
contracten met de medewerkende tandartsen, waardoor vanaf 1 Mei 
1934 de werktijden der tegenwoordige medewerkers jaarlijks met 25% 
verminderd zullen worden. Hierdoor zal het mogelijk worden, dat er 
meerdere jonge collegae in de polikliniek aangesteld worden, hetgeen 
in overeenstemming is met één van de principes, die bij de oprich-
ting der Coöperatie gegolden hebben, n.l. verschaffing van werkge-
legenheid aan jonge tandartsen onder goede leiding. Ook zullen er 
voortaan alleen leden van de Maatschappij voor medewerker kunnen 
solliciteeren. 

Het ledental der Vereeniging bedroeg 55. Volgens het jaarboekje 
1932 van de Maatschappij, had de afdeeling Amsterdam 132 leden. 
Nog niet de helft van de A.T.V.-leden is dus lid van de Coöperatieve 
een feit, dat reeds in het jaarverslag van 1929 vermeld werd. Dit nu 
acht het Bestuur een bedroevend verschijnsel en het zint op middelen 
om meer belangstelling te kweeken van onze collegae, die nog geen 
coöperant zijn. De Voorzitter van de A.T.V., de Beer — als bestuurs-
lid van de A.T.V., tevens lid van onze Raad van Toezicht — heeft 
toegezegd, vocrtaan op de ledenvergaderingen van de A.T.V. als 
punt van de agenda „De Coöperatieve kliniek" te plaatsen. We hopen 
daardoor in de A.T.V. zelf meer belangstelling voor de Coöperatieve 
te verkrijgen; toch behooren er ook buiten het A.T.V. verband om 
pogingen gedaan te worden, om ons ledental te vergróoten. De taak 
onzer Vereeniging, het sociaal-tandheelkundige werk, dat de „Coöpe- 
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ratieve-Kliniek" op zich genomen heeft, is te belangrijk en ook der-
mate interessant dat volgens de meening van het -Bestuur ieder col-
lega in de gelegenheid moet zijn mede te kunnen beraadslagen over 
de ernstige en belangwekkende problemen, die we moeten oplossen. 
Voor enkelen, misschien zelfs- voor velen, mogen de kosten van het 
lidmaatschap als bezwaar gelden: het Bestuur wil daaraan tegemoet 
komen door het aandeel in de Coöperatieve — dat immérs f 100.—
kost — ook na storting van een- kleiner bedrag verkrijgbaar te stel-
len, dat dan na een nader vast te stellen tijd moet aangevuld worden. 

Als medewerkende tandartsen werkten onder leiding van collega 
Pitsch dezelfde collegae als vorig jaar, n.l. Mevr. van Wijlen, Miche, 
de Ruiter, Schuil, Suringa en Thomas. Reyenga nam tegen 1 Mei '32 
ontslag. In verband met de verminderde toeloop van patiënten, die 
zich in de loop van het jaar manifesteerde, werd er besloten voor-
loopig niet in de bestaande vacature te voorzien. Dit is wel jammer, 
waar er een lijstje van 12 sollicitanten voor het medewerkerschap 
is. De coöperatie kan echter nu nog niet meer jonge tandartsen aan 
het werk stellen, eensdeels door friet feit, dat de overgangsbepalingen 
voor de tegenwoordige medewerkers eerst 1 Mei 1934 in werking 
treden, anderdeels door de van meet af te kleine opzet van de poli-
kliniek. 

Uit de tusschentijdsche accountantsrapporten moest het Bestuur 
constateeren, dat de winst van het vorig jaar geleidelijk teruggegaan 
is. De verschillende oorzaken, die deze langzame achteruitgang be-
werkstelligen, werden zoo goed mogelijk onder de oogen gezien. Als 
belangrijkste factor meent het Bestuur de crisis te moeten zien. •De 
daaruit voortvloeiende kleinere finantieele draagkracht 'en vermin-
derde patiëntentoeloop zijn als een logisch verschijnsel op te vatten, 
dat het Bestuur geenszins ontstellend acht. Kunnen we deze „crisis-
factor", zoolang we toch nog over een respectabel patiëntenmateri-
aal beschikken, niet al te zwaar laten wegen, minder gerust is het 
Bestuur over 'een mogelijk andere oorzaak van achteruitgang, die 
bepaald wordt ' door het stadsgedeelte, waarin onze eenige polikli-
niek zich bevindt. 

Het kan als bekend verondersteld worden, dat de meerderheid van 
Bestuur en Raad van Toezicht ijvert voor een beter centraal gelegen 
grootere kliniek. 1) 

') ' Na de onlangs in October gehouden ledenvergadering is er besloten een coin- 
missie te benoemen, die een project zal ontwerpen voor een grootere opzet.. 
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Intusschen . zal het . Bestuur diligent blijven om de winst- en 
verliesrekening .te verbeteren:. misschien kunnen er nog bezuinigings-
maatregelen in het bedrijf toe bijdragen, om den finantieelen toestand 

.te .verbeteren. 
Het abonnementsysteem .voor gesaneerde patiënten, dat een belang-

tijk middel kan worden om goedkoope tandheelkundige hulp bereik-
baar te maken voor bescheiden beurzen, is nog steeds een belangrijk 
punt van ons. studieprogramma. Het Bestuur heeft hiervoor een com-
missie benoemd, die tot taak heeft dit systeem te ontwerpen. Daar 
net werk, dat hiervoor , moet verricht worden, zeer veel tijd vordert 
— er moeten cijfers van .± 15.000 patiëntenkaarten doorgenomen 
worden — 'moeten we nog geduld hebben, totdat de commissie met 
definitieve plannen ,voor, den dag kan komen. 

Uit .de notulen van de bestuursvergaderingen zij nog vermeld, dat 
het bestuur in het afgeloopen vereenigingsjaar meer contact kreeg 
met het werk ,van de stichting „Tavona." Ons Bestuur was uitgenoo-
digd opeen vergadering, die Prof. Heringa namens de afdeeling„Na 
zorg” van Tavona had belegd met de Amsterdamsche Ziekenfonds-
tandartsen. Ook was Prof. Heringa op een onzer bestuursvergaderin-
gen als zeer belangstellende gast tegenwoordig. 

Het jaarverslag van den leider Pitsch volgt nu in zijn geheel: 
In het afgeloopen jaar vervoegden zich aan de kliniek in de 2e 

van der Helststraat 36, 3176 nieuwe en 3153 oude patiënten. Van de 
eerste werden er 99 afgewezen, zoodat in totaal 6230 patiënten, d. i. 
520 per maand op het spreekuur verschenen: 

3077 nieuwe partëënten: 
Van deze waren 1167 of 38 % van het mannelijk 1910 of 62 % 

van het vrouwelijk geslacht. 
77 of 2.5 % waren ander 6 jaar; 
96 „ 3 % 

/7 van 6-10 „ ; 
522 . „ 17 % f/ „ 10-20 „ ; 

1051 „ 34 % ,,  20-30 „ ; 
729 ,. 24 % „ „ 30-40 „ ; 
306 „ 10 % >1 „ 40-50 „. ; 
296 9.5 %. boven 50 ,, ; 

1565 nieuwe patiënten vroegen alleen consult of eerste hulp in 
den vorm van extractie (1548 extracties) en 1512 of 50 % werden 
behandeld. Van deze laatste zijn 1173 patiënten in den loop van het 
jaar gesaneerd en waren er op 1 Mei 1932 nog 339 in behandeling. 
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3153 revisiepatiënten: 

Van deze hebben 1693 geen behandeling noodig, gaan er niet toe 
over of krijgen alleen eerste hulp (515 extracties) en 1460 of 46% 

worden behandeld, van deze zijn 1546 patiënten in den loop van het 
jaar gesaneerd en 114 zijn op 1 Mei 1952 nog in behandeling. 

Uit de dagstaten van leider en medewerkers blijkt, dat in het af-
geloopen jaar hij de behandelde patiënten zijn verricht: 

1931/32 extracties reinigingen vullingen 
kanaal- 

behande- 
lingen den. 

in Mei 1931 744 143 712 16 997 
,, 	Juni 	„ 705 127 671 57 1191 
„ Juli 	„ 752 136 679 58 875 
„ Aug. 	„ 711 107 645 67 614 
„ Sept. 	„ 688 103 737 81 665 
„ Oct. 	„ 744 183 891 104 774 
„  Nov. ,, 662 199 848 112 691 
„ Dec. 	„ 574 193 777 86 876 
„ Jan. 	1932 852 195 772 94 664 
„ Febr. 	„ 768 175 731 81 948 
„ Mrt. 	„ 753 164 795 75 745 
„ April 	„ 952 143 857 95 880 

Totaal in 	'31/32 8905 1863 9115 916 9923 

Vari deze verrichtingen komen: 

extracties reinigingen vullingen 
kanaal- 
behan- 	kunsttanden 
delin- 	I 	11 ') 
gen. 

op 1512 behandelde 
nieuwe patiënten: 5311 	764 

op 1460 behandelde 
revisie patiënten: 	947 	523 

en 
op 1173 gesaneerde 
nieuwe patiënten: 	3128 	745 

op 1346 gesaneerde 
revisie patiënten: 	750 	521 

4872 526 3934 301 

2982 293 895 866 

4139 461 3806 281 

2813 282 876 866 

') Met kunsttanden onder II zijn bedoeld de tanden, die verwerkt zijn in voor-
loopige prothesen en in prothesen, die, omdat ze niet aan redelijke eischen volde 
den, werden overgemaakt. 
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Hieruit komen we tot de volgende gemiddelden: 

op .1 nieuwe pat. 2.6 ext. op 1 revisiepat. 0.5 extr. 
„ 5 „ „ 3 	rein. „ 5 „ 2- 	rein. 
„ 	I „ „ 3.5 vull. „ 1 „ „ 2 	vuil. 
„ 5 „ „ 	2 	kan. beh. „ 5 „ „ 1 	kan. beha 

1 „ „ 3.2 kunsttnd. ;, 	1 „ „ 0.6 kunsttnd. 

Het verschil tusschen het totaal der uit de dagstaten opgemaakte 
verrichtingen en dat van de behandelde nieuwe en revisiepatiënten 
is ten goede gekomen aan 359 patiënten van het voorafgaande jaar, 
die op 1 Mei '31 nog in behandeling waren. 

Bij de in het afgeloopen jaar gesaneerde 2519 patiënten werden 11 
gouden kappen en 8 stifttanden geplaatst, d.i. op 135 gesaneerde 
patiënten 1 kap of stifttand. 

Bij 135 patiënten werden 147 Rfoto's genomen. 

Ten slotte volgen hier nog eenige conclusies, die uit het jaarver-
slag van den leider in vergelijking met de door collega Pitsch ge-
maakte verslagen der 2 voorafgaande jaren, getrokken zijn. 
1. Het aantal nieuwe patiënten steeg van 3162 op 3298, om in het 

afgeloopen jaar te dalen tot 3176. 
2. Het aantal revisiepatiënten steeg van 1297 op 2596 en in het af-

geloopen jaar tot 3153. Deze voortdurende stijging is weliswaar 
logisch, doch niettemin verheugend, want daaruit blijkt, dat ge-
saneerde patiënten de behandeling in de polikliniek waardeeren. 

3. Het aantal patiënten, dat tot het saneeringsplan van den leider 
overgaat, neemt af. De cijfers zijn 58 en 55 % van de vorige 
jaren en 50... van het afgeloopen jaar. Zijn het hier alleen de 
slechte tijden, die hun stempel drukken, of mankeert er iets aan 
de — te hooge = tarieven? 

H. KATTENBURG, 
Secretaris. 


